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Tisztelt Bizottság! 

Jenei Sándor képviselő és a Képviselő-testület a 2024. február 21-i képviselő-testületi ülésen 

nem fogadta el az alábbi választ, így a Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 22/2019. (X. 29.) önkormányzati rendelet 26. § 

(3) bekezdése szerint: 

„(3) Amennyiben az interpelláló képviselő a választ nem fogadja el, a képviselő-testület vita 

nélkül dönt az elfogadásról. Amennyiben a képviselő-testület az interpellációra adott választ 

nem fogadja el, úgy az ügy tárgya szerint illetékes Bizottsághoz kerül véleményezésre. A 

véleményezés eredményéről a Bizottság elnöke a képviselő-testület következő soros ülésén ad 

tájékoztatást, melynek elfogadásáról a képviselő-testület egyszerű szótöbbséggel dönt.”. 

 

„Interpellációs kérdés: 

Nem kapott választ „Puskaporos”-sal kapcsolatban. Decemberben megint volt egy kis eső és 

Kossuth utca megint elesett egy fél napra. 

Válasz: 

A kérdésre a választ még a testületi ülésen megkapta a T. Képviselő Úr, az alábbiak szerint: 

A 2023. szeptember 28-i testületi ülés jegyzőkönyvéből: 

„Jenei Sándor képviselő: Megköszönte a BKSZ munkatársainak, hogy a Kossuth 38. szám alatt 

kitakarították a beton víztározó medencét.  

A Puskaporosra kiment megnézte a helyszínt, de két óra lett belőle. Összefutott az emberekkel 

és az a megállapítás történt a helyszínen, hogy a Kisvasút sor felől el van zárva a zsilip és nem 

folyik be a víz a Puskaporosba. Hova folyik a víz? Miért nem rendezett az akadálymentes 

vízelvezetés? Ki üzemelteti a zsilipet? Hová folyik a csapadékvíz? Az ebből keletkezett belvíz 
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károkat ki fogja rendezni? Az eredeti funkcióját elvesztette a Puskaporos, mert nem folyik le a 

víz. 

Balog Zoltán képviselő: A Puskaporossal kapcsolatban, a Kisvasút sor elején található egy 

gyűjtőmedence, abba a puskaporos visszaduzzaszt. A zsilipeket önhatalmúlag a tavalyi száraz 

évben az egyesület vezetősége lezárta, tavaszig még zárva voltak. A Lánc utcánál és a Bercsényi 

utcánál lévő befolyók azok fel lettek nyitva. A Kisvasútsor sarkánál valamennyi lett rajta nyitva, 

abba a medencébe a vízszintet a puskaporos tónak a víz szintje határozza meg. Vízmozgás csak 

akkor található, ha eső van. A tónak a duzzasztó hatása beállított egy vízszintet, régen ehhez 

mérték a szintet. A zsilip kezelése az egyesület dolga, ha felnyitják azt a zsilipet, akkor nem fog 

folyni, csak ha eső van.  

 

Jenei Sándor képviselő: Az eredeti funkciója az volna a puskaporosnak, hogy elvigye a 

csapadékvizet, belvizet. Szezononként négyszer, ötször megúszik a Kossuth utca, soha nem 

nyitják ki a zsilipet. A víz az addig áll, az attól függ, hogy milyen telítettségű a talaj. 

 

Balog Zoltán képviselő: Van egy befogadó kapacitás, végig az árokrendszer folyamatosan 

takarítva van, ami napkerékkel szemben a hirtelen lezúduló nagyobb vízmennyiséget tárolja. A 

csőnek, ami elvezeti a Puskaporosba a vizet, annak is van egy átfolyása, tehát ezek 

akadályozzák a víz azonnali lefolyását. Annak a csőnek a kapacitása, illetve a leejtés is 

meghatározza a napkerék előtt a vízelvezetést.  

 

Jenei Sándor képviselő: Akkor befolyik a víz a Puskaporosba a Vasúrsor felől vagy sem?  

 

Kálmán Tibor polgármester: A puskaporos kezelése a horgászegyesület kezében van, a 

zsilipekkel együtt. Jelezni fogják a horgász egyesületnek, hogy van egy ilyen irányú probléma.” 

 

Kiegészítés: A Napkerék előtti tározóba lett beépítve egy nyomócső, melyre szivattyú 

csatlakoztatható és a lakóházaktól hirtelen összegyűlt esővizet át lehetne emelni az út 

túloldalára. A szivattyúzási munkát a Békési Városfejlesztési és Szolgáltató Nonprofit Kft-nek 

kell üzemeltetnie.” 

 

Kérem a Tisztelt Bizottságot az alábbi határozati javaslat elfogadására. 

Határozati javaslat: 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottsága 

úgy dönt, hogy a Jenei Sándor részére adott interpellációs választ elfogadja azzal a 

kiegészítéssel, hogy Jenei Sándor képviselő az érintett körzet képviselőjével egyeztessen 

időpontot, mely során újra járják be a helyszínt, és amennyiben szükséges, tegyenek javaslatot 

a megoldásra.  

 

Határidő: intézkedésre azonnal, Képviselő-testület elé terjesztésre 

Felelős: Csibor Géza bizottsági elnök 

 

Békés, 2024. március 22. 

 Csibor Géza s.k. 

 bizottsági elnök 


